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Současně jsme se připravovali na vzác-
nou návštěvu z britské královské rodiny, 
prince Edwarda, který přijel 24. května 
symbolicky zasadit poslední lípu do Aleje 
prince Philipa, jeho otce a vévody z Edin-
burghu. Alej byla vysázena v roce 2022 
ve spolupráci s nadací DofE u příležitosti 
nedožitých stých narozenin prince Philipa. 

Květen byl tedy bohatý na dění v  naší 
obci a nejinak tomu bude i v červnu, kdy 
budeme pořádat dětský den, dětskou 
olympiádu 17. června a dění na sportovišti 
završíme v sobotu 24. června oslavou 90. 
výročí založení TJ Viktoria Vestec, a tak si 
dovoluji vás na všechny tyto akce pozvat. 

Na závěr dětské olympiády 17. června 
proběhne první letošní promítání v  let-
ním kině na louce za rybníkem, pozván-
ku najdete na zadní straně obálky. V létě 
pro vás připravujeme další dvě promítání 
a 2. září zakončíme letní kina promítáním 
pro děti. Sbalte tedy deky a židličky a vy-
razte do letního kina. Zajištěn bude pop-
corn, pivo, limo i víno.

Editorial

Vážení čtenáři, 

v měsíci květnu jsme, k desátému výročí založení Obecní policie 
Vestec, v sobotu 20. května uspořádali na louce za rybníkem Den 
IZS. Ten proběhl za účasti řady bezpečnostních složek s praktickými 
ukázkami první pomoci, hašení a dalších zásahů a věřím, že kdo se 
přišel podívat, tak nelitoval. A hned v neděli 21. května byli slavnostně 
přivítáni noví vestečtí občánci. 

Princ Edward, vévoda z Edinburghu, a místostarosta 
Jiří Řízek u poeziomatu v Aleji prince Philipa. 

 Foto: ČTK/Říhová Michaela

V tomto čísle se dočtete o nově vznika-
jící komunitní zahradě ve Vestci, zajíma-
vé informace o naší poště a také hodně 
o historii TJ Viktoria Vestec a o součas-
ných úspěších a postavení našich týmů 
v  soutěžích, vše doplněné o  zajímavé 
fotografi e. 

Příjemné čtení.

Jiří Řízek
místostarosta obce
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RC Baráček
ZA PODPORY: TJ Viktoria Vestec, Sportoviště obce Vestec, obec Vestec, MAS Dolnobřežansko

zve všechny děti na 8. ročník

Koná se v SOBOTU

17. 6. 2023 od 14:00 hodin
na LOUCE U PODIA a NA CVIČNÉM FOTBALOVÉM HŘIŠTI

ve Vestci

Soutěžit budeme ve věkových kategoriích od 5 do 15 let

DISCIPLÍNY: běh přes překážky, hod na cíl, skok do dálky s rozběhem, sprint,
hod tenisovým míčkem, slalomový běh, skok do dálky z místa, vrh koulí.

Registrace nutná do 16.6.2023. Startovné činí 40 Kč za dítě.
rcbaracek@gmail.com,      tel: 774 567 909,     www.rcbaracek.cz
Registraci proveďte zasláním mailem nebo SMS ve tvaru OLYMPIÁDA_JMÉNO DÍTĚTE_DATUM

NAROZENÍ nebo registračním formulářem na www stránkách.
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Informace ze zasedání 

Zastupitelstva obce Vestec

Dne 3. 5. 2023 se 
uskutečnilo v pořadí 
4. zasedání Zastupitelstva 
obce Vestec v tomto 
volebním období. Naše 
zastupitelstvo na tomto 
zasedání mimo jiné: 

• schválilo smlouvu s Českou spořitel-
nou o úvěru ve výši 30 mil. Kč a s vý-
hodným úrokem 5,34 % ročně, který 
bude využit na koupi nemovitostí, a to 
rodinného domu č.p. 93 a  pozemků 
v Zelené páteři, viz další body jednání,

• schválilo koupi rodinného domu č.p. 
93 od soukromých majitelů, a to vč. sou-
visejících pozemků za celkovou cenu 23 
mil. Kč. Jde o momentálně neobývaný 
dům vč. rozsáhlé zahrady na ulici Ves-
tecká, resp. podél nového chodníku ve-
doucího od Vestecké až do Nezvalovy. 
Nákup bude fi nancován z úvěru,

• schválilo koupi pozemků v  lokalitě 
Zelené páteře od soukromých majitelů 
za jednotnou cenu 500 Kč/m². Celková 
cena pozemků zakoupených od těchto 
majitelů je 13,390 mil. Kč + 1,169 mil. Kč 
+ 750 tis. Kč + 877 tis. Kč. Jde o pozem-
ky mezi Mateřskou školou a objektem 
mrazíren AGRO, podél koryta Olšan-
ského potoka. Nákup bude částečně 
fi nancován z úvěru,

• schválilo koupi pozemku v  remízku 
u křižovatky Na Spojce x K Jahodárně 
za jednotnou cenu 500 Kč/m², a  tedy 
za celkovou cenu 45 tis. Kč. Pozemek je 
potřebný pro realizaci projektu retenční 
nádrže,

• schválilo revokaci usnesení zastupi-
telstva č. j. 20/12/3 z roku 2020, které 
se týkalo nákupu tzv. Jelínkovy zahra-
dy. Doposud však nebyla tato transak-
ce ze strany stávajícího majitele, Lesů 
ČR, schválena. Obec má i nadále zájem 
tyto pozemky koupit, a  proto budou 
probíhat jednání o nové kupní smlouvě,

• schválilo přijetí daru od společností 
ECP a Edifi cio – pozemky v lokalitě Ke 
Skále. Jedná se o pozemky v blízkosti 
areálu ECP, resp. u vodárny, a obec zde 
plánuje vybudovat další vodní plochu 
(retenční nádrž),

• schválilo nákup vozidla VW Transpor-
ter pro potřeby TS obce Vestec v ceně 
615 tis. Kč, který bude částečně fi nan-
cován z  úvěru od společnosti VW Fi-
nancial Services,

• schválilo rozpočtové opatření, kterým 
se zvyšují rozpočtové příjmy roku 2023 
o částku 10,3 mil. Kč a výdaje se zvyšují 
o částku 44 mil. Kč.
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Aktuálně

U  rozpočtových příjmů jde zejména 
o navýšení za daň z příjmů roku 2022 
dle skutečnosti.

U  rozpočtových výdajů jde jednak 
o běžné výdaje, kde došlo např. k navý-
šení za opravu konstrukce podlah MŠ, 
a to z důvodu havárie v přístavbě, dále 
za nákup palačinkovače nebo vratných 
kelímků pro akce obce, pro akce TJ Vik-
toria Vestec a hasičů, a nebo za nájem 
lávky (dočasná stezka podél MŠ).

V rámci kapitálových výdajů (investice) 
jde např. o  snížení výdajů za rekon-
strukci ulice Průběžná, kde stále není 
stavební povolení, dále o navýšení za 
rekonstrukci ulice Werichova, o  navý-
šení za projektovou přípravu chodní-
ku podél strouhy mezi ulicí Na Spojce 
a obchodním centrem (Billa), dále o na-
výšení za připravované prodloužení 
dřevěných chodníků v okolí rybníka, vč. 
dřevěné terasy, o navýšení za fotovol-
taiku na střeše ATS a  také za moder-
nizaci ČOV. Došlo také k navýšení vý-
dajů za stavbu přístřešku a vybudování 

záhonů v  budoucí komunitní zahradě, 
dále za studii lokality u mrazíren AGRO, 
kde by měl vzniknout mimo jiné val 
a meandry Olšanského potoka. Výdaje 
byly v  rozpočtu navýšeny i  z  důvodu 
nových nákupů nemovitostí (č.p. 93 vč. 
pozemků + pozemky v  Zelené páteři) 
a také z důvodu nákupu nového vozidla 
VW Transporter pro TS obce Vestec.

V rámci bodu diskuse bylo projednáno 
téma možného zákazu zábavní pyro-
techniky i  na soukromých pozemcích, 
kde je snaha omezit tyto aktivity bě-
hem roku, kromě Silvestra.

Pokud máte zájem o  podrobné 
informace ze zasedání Zastupitelstva 
obce Vestec, tak tak kompletní zápisy, 
audiozáznamy, usnesení, nebo detailní 
rozpočet (vč. rozpočtových opatření) 
naleznete na internetových stránkách 
obce, stejně jako všechny podepsané 
smlouvy.

Příští řádné zasedání Zastupitel-
stva obce Vestec se uskuteční dne 
21. 6. 2023.

Ing. Roman Fritschka
člen Zastupitelstva obce
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Zámek je historickou památkou. Nachá-
zí se ve stejnojmenné obci, asi 10 km 
od Vlašimi. Objekt byl postaven v  16. 
století a prošel mnoha rekonstrukcemi. 
Dnes je Jemniště jedním z nejdůležitěj-
ších a nejznámějších barokních zámků 
v České republice, který ponejvíce obý-
vali páni ze Šternberka.

V letech 1943 až 1945 zde probíhal vý-
cvik vojáků SS a po osvobození sovět-
skou armádou bylo veškeré vybavení 
zámku rozkradeno nebo rozbito. V roce 
1951, kdy vládl komunistický režim, do-
šlo ke znárodnění a devastace byla do-
vršena.

Výlet na zámek 
Jemniště 
a do města Vlašim
Ve středu 12. dubna si náš spolek 
naplánoval výlet na zámek Jemniště

Dnes je zámek ve vlastnictví poslední-
ho potomka Šternberků - Jiřího, který 
se svou rodinou sídlí v levém křídle. Ji-
nak je přístupný veřejnosti. Nabízí pro-
hlídky interiérů i exteriérů. Konají se zde 
koncerty i svatební obřady. Potěší i pro-
cházka zámeckým parkem, který byl 
původně vybudován ve francouzském 
stylu, později byl upraven do anglické-
ho, více romantického, volnějšího. 

Po prohlídce jsme zamířili do Vlašimi. 
Pak kousek od města, do vesnice Kond-
rac, kde je známá a vyhlášená „Restau-
race U  Matoušků“. Zastavili jsme zde 
a objednali si oběd. Mnozí měli na talíři 
vyhlášený velký řízek a  my mohli po-
tvrdit, že věhlas restaurace je na místě 
a pravdivý. 
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Senioři

Návštěva města Vlašim uzavírala naše 
putování krajem. Každý zde využil daný 
čas podle svého rozhodnutí. Výlet, jak 
jinak, jsme zakončili posezením v cuk-
rárně u kávy se sladkým zákuskem do-
mácí výroby. Pak už nás čekala cesta 
domů.

Přes nevlídnou předpověď počasí 
a také „jak jinak“, svítilo slunce po celý 
den. 

V době, kdy čtete tyto listy, máme za 
sebou další akci, koncert Ondřeje Ha-
velky a  jeho Melody Makers. O  tom 
zase příště.

Výbor SVS
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90 let 

TJ VIKTORIA VESTEC 

Nadšené začátky

Počátky organizovaného vesteckého 
fotbalu se datují na začátek třicátých let 

minulého století. Nadšení pro tuto hru je 
však mnohem starší. Místní zájemci, po-
kud měli alespoň trochu volného času, 
kopanou provozovali a  soupeřem jim 
byly většinou sousední vesnice. U zro-
du fotbalového klubu TJ Viktoria Vestec 
stáli tito zapálení a obětaví občané: pan 
Václav Jirák (nar. 1898) jako předseda, 
dále pan Vojtěch Vrbovec jako jednatel 
a pan František Tuček jako pokladník. 
Z hráčského kádru si připomeňme na-
příklad jména jako Jandečka, František 
Chlapec, Antonín Barták, J. Šlingr, Josef 
Buk. Dalším významným nadšencem 
a  mecenášem, kterému lze vděčit za 
rozvoj fotbalu, byl například pan Franti-
šek Šimeček ze statku č. 1. Právě on při-
spěl k tomu, že měli příznivci kulatého 
míče svoje první hřiště, tedy spíš hřiš-
ťátko – louku za zahradou zmíněného 

hospodářství. Rozměry sice hřiště ne-
splňovalo pravidla, ale bylo travnaté, 
a to byla jeho přednost. 

Největším fotbalovým rivalem byla od-
nepaměti Jesenice. Vyvrcholením se-
zony bylo vždy derby Viktoria Vestec 
versus Slavie Jesenice. Na zápasy se 
sousedními vesnicemi se všichni do-
pravovali většinou na kolech. Asi v roce 
1933 již hřiště za Šimečkovými nestači-
lo, a tak se fotbalové aktivity přenesly 
do Hrnčíř, kde na poli za hostincem hrá-
li vestečtí na pozici 4. třídy přibližně dva 
roky. Návrat na domácí zelenou plochu 

se konal pravděpodobně v roce 1935. 
Obec měla kolem Vesteckého rybníka 
louky, které měli místní malozemědělci 
propachtované na sklizeň trávy. S při-
spěním obce tak získali vestečtí fotba-
listé svůj konečný zelený svatostánek, 

V sobotu 24. června bude TJ Viktoria Vestec 
slavit 90 let od svého založení. Využili jsme 
této příležitosti a připravili stručný pohled 
do historie. Pohled do uplynulých devadesáti 
let, ve kterých Viktorka zažívala vzestupy 
i pády, chvíle úspěchů a vítězství, 
ale i proher a zklamání. 
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Téma

který zpočátku také neměl ty správné 
rozměry, ale to byla jen otázka času. 
Povrch hřiště byl hodně zamokřený, ale 
vždy travnatý a  prý pro hru přijatelný. 
Schůze Viktorie Vestec se konaly v re-

stauraci U Klimešů, kde mělo mužstvo 

klubovnu a  zároveň šatnu, na dvoře 
u pumpy umývárnu. Kabiny na převlé-
kání hráči neměli, takže se převlékali 
v hostinci ve vyčleněné místnosti, která 
patřila řeznictví. Řeznické háky na maso 
zde měly dvojí využití. Když se na nich 
nehoupala zrovna kýta, tak na nich vi-
sely zelenobílé dresy. Posléze jim jako 
šatna posloužilo jeviště nebo prostor 
pod ním. Až někdy v 60. letech byl na 
hřišti umístěn nepojízdný autobus. Ten 
nahradil šatnu a fotbalistům tak odpad-
lo přecházení. Zděné kabiny pro hráče 
byly postaveny později, svépomocí hrá-
čů a místních hasičů.

Fotbal žije, nadšení trvá i po válce

Navzdory těžkým válečným letům ves-
tecký fotbal neupadal, naopak žil. Na-
stoupila další generace fotbalových 

nadšenců, noví hráči, jiní trenéři (např. 
pan Zámostný). A pokud hrozilo, že tým 
k boji nebude kompletní, počet doplni-
li hráči z jiných vesnic a to za naturálie, 
které byly za války obzvláště milé. Za 
pár kilo mouky nebo brambor posílili 
řady vesteckých fotbalisté vysloužilci, 
jako například V. Novák, který chytal 
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za Hostivař, Chrastil z  Chodova, kte-
rý předtím hrál za Bohemku, dále ješ-
tě pan Knížek. Efekt byl oboustranný. 
Statkáři, jmenovitě pánové Jaroslav 
Skřivan, František Šimeček nebo Ota 
Vojtěchovský a další, rádi podpořili ze-
mědělskými produkty hráče, kteří zase 
pozvedli úroveň týmu. 

Po II. světové válce ožilo fotbalové 
nadšení ještě více. V tomto období se 
na hřišti nejvíce objevovala jména: Ja-
roslav Šlingr, Jaroslav Skřivan, Antonín 
Papírník, bratři Zouzalové, Luďa Burša, 
Bohuslav Ptáček a další. Pokud nebyla 
jedenáctka kompletní, pomáhali kama-
rádi z okolních vesnic. 

Útlum fotbalu, z Viktorky byl Baník

Éra změn a  dočasný útlum pro ves-
tecký fotbal nastal počátkem 50. let. 
Z Viktorky se stal Baník podle Kovohu-
tí Safi na a travnatou plochu okupovaly 
husy a kachny. Tahle havěť dokázala 
původně zelený trávník změnit k ne-
poznání, hrací plocha patřila stohům 
slámy a  mlátičce. Do roku 1954 hrál 
Vestec 4. třídu, početně slábla a  re-
prezentoval ji pouze dorost. Rene-
sance se klub dočkal v roce 1958, kdy 
dorost dosáhl hráčské dospělosti (tj. 
18 let) a omlazená jedenáctka úspěš-
ně vykopala 3. třídu. Z celého týmu si 
připomeňme několik osobností. Byli 
to skvělí synové neméně skvělých 
otců jako např. Zdeněk Zavrtal, Mirek 
Chlapec, Josef Buk, Jaroslav Šlingr, 
dále Jaroslav Klimeš, Václav Mášek, 
Antonín Papírník a další. 

Nadšení střídá smutek i bezmoc

Na počátku 60. let se dostává k míči 
již poválečná generace. Velmi pěk-
né úspěchy na zelené trávě dosaho-
val například Zdeněk Pašek. Zájem 
o něho měly významné pražské fot-
balové kluby, nakonec ale zakotvil na 
několik let v Montážích, Praha 4 – Krč, 
pak přešel do Jesenice a  nakonec 
hrál ve Vestci. Během dalších deseti-
letí se vystřídala v čele Viktorky řada 
trenérů, nadšených organizátorů 
a manažerů. Nemůžeme opomenout 
zásluhy Josefa Lachmana, Josefa Ha-
špla, Zdeňka Paška, Jiřího Zemana, 
Vlasty Moutelíka a dalších. Vestecké 
hřiště zažilo mnoho emotivních oka-
mžiků. Od výbuchů nadšení a  pro-
volávání slávy, také i  chvíle smutku, 
zoufalství a  bezmocnosti. Datum 
6. 10. 1983 se zapsal černě do kroniky 
vesteckého fotbalu. Mladý a nadějný 
Josef Rys (31 let) z Hrnčíř při zápase 
náhle padl do bezvědomí a přes veš-
keré snahy a včasný zásah lékařské 
péče jeho srdce svůj rytmus defi nitiv-
ně skončilo. 
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Téma
90 let TJ Viktoria Vestec

Tučná léta devadesátá 

V  roce 1994 převzali mužstvo Vikto-
rie Vestec Libor Bauer a  Milan Hladil 
z Jesenice. Rok na to Viktoria Vestec 
postoupila do 2. třídy. Následující 
úspěšné roky 1996, 1997 znamenaly 
postup do 1. B třídy a zároveň vzniklo 
ve Vestci B mužstvo, které bojovalo ve 
4. třídě. Fotbalová sezóna 1997/1998 
byla zakončena vynikajícím 2. místem, 
a to hned za Jesenicí, která postoupila 
do 1. A  třídy. Další úspěšný fotbalový 
rok přinesl Viktorce postup do 1. A tří-
dy. Skvělá série úspěchů pro zeleno-

bílé vydržela až do roku 2000, kdy 4. 
místo v tabulce 1. A třídy ukončilo ob-
dobí tučných let vestecké kopané. 

Rychlý vzestup, ještě rychlejší pád 

Sponzor Milan Hladil a vedoucí muž-
stva Libor Bauer se s Vestcem rozlou-
čili a Viktorce se na počátku nového 
tisíciletí přestalo dařit. Hned v sezóně 
2000/2001 klesla do 1. B třídy. Násle-
dující sezóna 2001/ 2002 přinesla další 

propad do 2. třídy, pak hned následují-
cí sezóna 2002/2003 znamenala další 
pád do 3. třídy. V sezóně 2003/2004 
se podařilo sice 3. třídu udržet, ale 
před následující sezónou odešla vět-
šina hráčů A mužstva. A mužstvo se 
proto sloučilo s  B mužstvem, ale ani 
to nepomohlo a v roce 2007 skončilo 
A mužstvo ve 3. třídě okresu Praha-zá-
pad na posledním 14. místě a sestou-

pilo do nejnižší 4. třídy.

Určitým, ale pro Vestecké bohužel krát-
kodobým světýlkem, bylo založení mlá-

dežnického oddílu TJ Viktoria Vestec 

v roce 2000, které iniciovali pánové Jiří 
Zeman a Jan Hubínek. Právě jejich ge-
nerace totiž zažívala dobu, kdy ve Vestci 
nebyly žákovské ani mládežnické oddí-
ly a pokud chtěli kluci hrát fotbal, museli 
jinam, a nejblíže to bylo do Jesenice. Do 
Vestce se vraceli hrát až do týmu mužů. 
Vzhledem k rivalitě mezi Jesenicí a Vest-
cem to samozřejmě nelibě nesli. To se 
mělo po roce 2000 významně změnit 
díky již zmíněnému mládežnického od-
dílu TJ Viktoria Vestec. Ale bohužel pro 
neshody v tehdejším vedení TJ Viktoria 
Vestec se mládežníci přesunuli jinam. 
Půlka jich šla s  Janem Hubínkem do 
Prahy a půlka s Jiřím Zemanem přes Jir-
čany do Jesenice. V roce 2002 založil 
Jiří Zeman oddíl FK Junior Vestec, který 
pod tímto názvem působil v  Dobřejo-
vicích až do roku 2008. V dubnu roku 
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2006 dokonce Vestec malí fotbalisti 
reprezentovali na Pisa World Cupu v Itá-
lii, kde kluci přípravných ročníků 1996 
a 1997 skončili v semifi nále. 

Ve Viktorce ve Vestci vládl smutek 
a chaos. Nejnižší 4. třída nikomu radost 
nedělala, do šaten teklo, nefungovaly 
sprchy, v  hospodě byla všude plíseň. 
Když začal na hřišti organizovat nedělní 
„fotbálky“ Tibor Švec, požádali ho fot-
balisté o pomoc, on jejich nabídku přijal 
a v roce 2004 se stal předsedou TJ Vik-
toria Vestec. Nejdříve bylo nutné zahá-
jit „záchranářské“ práce, opravit šatny, 
dát do pořádku hospodu, udělat novou 
terasu nad hospodou a  také konečně 
uzavřít nájemní smlouvu s obcí, kterou 
do té doby Viktorka neměla. Zároveň 
bylo třeba shánět nové sponzory, ob-
cházet místní i  regionální fi rmy, chodit 
od dveří ke dveřím a sbírat peníze třeba 
i po pětitisícovkách, aby bylo na rozvoj 
Viktorky. Hlavním cílem vedení už v té 

době bylo, aby Vestec měl fotbalovou 

mládež, protože jedině to dávalo smy-

sl pro rozvoj a  budoucnost Viktorky. 

Pro tyto snahy ale nemělo nové vedení 
obce po volbách v roce 2006 pocho-
pení a to znamenalo útlum v dalším roz-
voji. Naštěstí jen na dva roky! 

Nová etapa začíná v roce 2010

Dalo by se říct, že to, jaká a čím Viktorka 
dnes je, má kořeny v roce 2010. Na hři-
šti v tu dobu začala velká rekonstrukce, 
dělaly se přilehlé komunikace, odstrani-
la se stará tribuna, vstupní brána a slou-
py s  ochrannými sítěmi, byl zkvalitněn 
trávník a zprovozněny automatické zá-
vlahy atd. Multifunkční hřiště, které bylo 
dokončeno už v  roce 2006, ale neby-
lo pro neshody na obci zprovozněno, 
se konečně začalo používat. Bylo také 
nutné dokončit stavbu nových šaten. Ta 
sice začala už v roce 2005, ale její hrubá 
stavba dlouho chátrala. Nicméně 5. září 

2010 byly šatny slavnostně otevřeny 
a  byly tak splněny základní podmínky 
pro rozjezd mládežnického fotbalu tak, 
jak si to dala Viktorka za cíl už v  roce 
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2004. Sportovní centrum začalo patřit 
mladým fotbalovým nadějím a už 19. říj-
na 2010 proběhl první trénink přípravky, 
kterou vedl Jiří Zeman a Pavel Balihar. 
Základy rozvoje mládežnického fotbalu 
a podobu Fotbalové akademie mládeže 
TJ Viktoria Vestec vtiskl Miroslav Vlasák, 
který pozval ke spolupráci legendárního 
reprezentanta a  obránce Sparty Jiřího 
Novotného. Ten po dobu svého půso-
bení propůjčil akademii své jméno, tak-
že se po tu dobu jmenovala Fotbalová 
akademie Jiřího Novotného, tedy FAJN. 

Od roku 2010 se počty dětí a  oddílů 
zvyšovaly a dnes je Fotbalová akade-

mie mládeže nejpočetnějším oddílem 

s více než 200 aktivních hráčů, o které 

pečuje třicítka trenérů. Všichni prochá-
zejí trenérskými kurzy a mají trenérské 
licence UEFA C, někteří dokonce vyšší 
stupeň UEFA B. Akademie má v  sou-
časné době 11 týmů. Ti nejmenší hrají 
okresní soutěže, žáci a dorost už kraj-
ské soutěže. Z fotbalové akademie už 
odcházejí dospělí hráči odchovaní tady 
ve Vestci. 

Současně s  rozvojem mládežnických 
oddílů se ve Viktorce museli začít starat 
i  o  to, aby měly děti výkonnostně kam 
odcházet, aby měly svůj cíl a v dospělých 
vzor. Bylo tedy třeba dostat zpátky do 
vyšších soutěží i A tým mužů. Ti teď hrají 
už 1. A  třídu SKFS (Středočeského kraj-

ského fotbalového svazu) a B tým hraje 
ve 3. třídě OFS Praha-západ. Je třeba 
zdůraznit, že bylo třeba roky systematic-
ky pracovat na tom, aby se postupně do-
stal A tým z té 4. třídy, kterou hrál Vestec 
v roce 2010. To bylo období postupů, kdy 
se tým posouval každý rok, ze 4. třídy do 
3. třídy do okresního přeboru, do krajské 
B třídy, až konečně do A třídy. 

TJ Viktoria Vestec už není jen fotbal

Tak, jak se rozvíjelo sportovní zázemí, 
mohly vzniknout i  další oddíly: ping 

pong, nohejbal a také nejmladší oddíl 

mažoretek. Všichni Vestec úspěšně 
reprezentují. Ping pong má tři druž-
stva, „Áčko“ hraje krajský přebor, 
„Béčko“ a „Céčko“ I. a II. třídu okresní-
ho přeboru. Nohejbalisté hrají okres-
ní přebor na Praze-západ. Obrovský 
pokrok udělaly mažoretky. Od vzniku 
v roce 2018, kdy jich bylo jen 8, se po 
sloučení v  loňském roce s  oddílem 
mažoretek SympA vedeným Adélou 
Přenosilovou, rozrostly na 70 členek. 
Velkou zásluhu na tom má Petra Ma-
cůrková, která své počáteční nadše-
ní neztratila a stále děvčata posouvá 
dál. Z osmi holčiček je oddíl s několika 
věkovými skupinami, které reprezen-
tují Viktorku po celé republice a vozí 
medaile! Je tak splněn další cíl vedení 
TJ, nabídnout sport a pohyb také pro 
děvčata a slečny.

Téma
90 let TJ Viktoria Vestec

VL_06-23_v2.indd   15VL_06-23_v2.indd   15 26.05.2023   12:48:4026.05.2023   12:48:40



16    Vestecké listy 6/2023

Lidé ve vedení TJ Viktoria Vestec i ve 

vedení obce si dali za cíl podporovat 

ve sportu a pohybu především mládež. 
Aby k tomu vytvořili co nejlepší podmín-
ky, zřídila obec v lednu v roce 2012 pří-
spěvkovou organizaci Sportoviště obce 
Vestec, která se pod dohledem Jiřího 
Zemana stará o  celé Sportovní cent-
rum. Jiří Zeman je jednou z významných 
osobností Viktorky a je dobře, že se do 
ní v září roku 2010 vrátil. Vedle mnoha 
významných fotbalistů, sportovců, tre-
nérů i manažerů si určitě zaslouží jme-
novat Miroslava Vlasáka za Fotbalovou 
akademii a Jiřího Řízka, který je od roku 
2011 předsedou TJ Viktoria Vestec. 

Aby si Viktorka troufl a požádat o pod-
poru obec, chtěla nejprve něco dokázat 
a to zejména zapojením dětí a mládeže. 
S  Fotbalovou akademií začaly přichá-
zet úspěchy těch nejmenších fotbalis-
tů, kteří reprezentovali Vestec nejdříve 
v kategorii přípravky, pak v kategoriích 
žáků a dorostu. Je dobře, že u Viktor-

ky zůstávají i mnozí její sponzoři, kteří 

jí začali pomáhat už v roce 2004, patří 
mezi ně například SAFINA, JIVA-Jirák, 
Lakovna ROGI, STAVING Olomouc, ale 
také nejvěrnější sponzor, Auto Brejla, 
který s fi nanční podporou v řádu deseti-
tisíců nevynechal ani jediný rok. 

Od roku 2010 ušla TJ Viktoria Vestec 
velký kus cesty a mnoha aktivitami, po-
ctivou prací desítek lidí, úspěchy a ví-
tězstvími se významně zapisuje do své 
novodobé historie. Musela si přitom 
postupnými kroky získávat především 
důvěru. Důvěru obce, sponzorů, hráčů, 
fanoušků, rodičů a hlavně dětí, kterým 
se od roku 2010 významně věnuje. 
A důvěra, ta se získává těžko a dlouho! 

(Při přípravě článku jsme vycházeli z kronik obce 
Vestec sepisovaných paní Blankou Paškovou. 

V kronikách se píše: „Historie vestecké kopané byla 
zpracována za velkého přispění pánů Ladislava Ji-

ráka, Zdeňka Zavrtala, Jaroslava Skřivana, Antonína 
Papírníka a Jiřího Petáka.“ Dále z webu TJ Viktoria 
Vestec a vzpomínek a informací Vlasty Moutelíka, 

Jiřího Zemana, Jiřího Řízka, Tibora Švece a dalších.) 
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Fotbal

Fotbalové hřiště se po loňské velké 
rekonstrukci sice pomalu, ale jistě, 
spouští do provozu. Zatím jej využívají 
hlavně muži A a dorost U19 k domácím 
zápasům. Jeden zápas zde odehráli 
i starší žáci U15, kteří skvělým výkonem 
přehráli Baník Švermov 3:2 a  potvrdili 
stoupající formu, když v  1.A  třídě Stře-
dočeského kraje neprohráli už 4x za 
sebou a dotahují se na střed tabulky. Je 
nutno podotknout, že tato soutěž je ur-
čena pro ročník 2008/2009 a my máme 
v kádru U15 převážně hráče 2009/2010, 
tedy o rok mladší. Mladší žáci U13 tuto 
soutěž dokonce vedou s bilancí 15 vý-
her a pouze s  jedinou porážkou. Mini-
přípravka se nám stále rozrůstá o další 
členy, letos v  letě budeme přijímat již 

ročník narození 2018. Za pochvalu stojí 
ale především výkony a  reprezentace 
starší přípravky, ročník 2012, která ode-
hrála fi nálový turnaj PlaneoCup se špič-
kovými týmy a skončila na krásném 13. 
místě, když na začátku kvalifi kace bylo 
162 týmů z celé republiky. 

Naši muži A i B jsou ve svých soutěžích 
na 2. místě a věříme, že se obě mužstva 
ještě v závěru soutěží porvou o postup 
do krajského, respektive okresního 
přeboru.

Téma
90 let TJ Viktoria Vestec

TJ Viktoria Vestec

KONTAKTKONTAKT: Michal Chaloupka, tel. 739 337 208: Michal Chaloupka, tel. 739 337 208

  tjviktoriavestec.cz  tjviktoriavestec.cz

HLEDÁMEHLEDÁME
TRENÉRY MLÁDEŽE DO NAŠEHO TRENÉRY MLÁDEŽE DO NAŠEHO 

FOTBALOVÉHO KLUBUFOTBALOVÉHO KLUBU

Aktuálně 

z Viktorky
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Nohejbal

Po 3 kolech okresního přeboru Praha-
-západ jsou naši nohejbalisté v tabulce 
na 3. místě. V pondělí 1. 5. 2023 pro-
běhl v  S. K. Libeň přebor trojic, který 
uspořádali naši hráči a do turnaje po-
stavili 2 týmy. Trojice Ondřej Bálek, Jiří 
Beránek a Radek Hron jako Vestec B 
obsadila 3. místo. Trojice ve složení 
David Vojtěch, Michal Šilar a Jiří Náhlík 
jako Vestec A  obsadila 5. místo. Cel-
kem se zúčastnilo 11 trojic.

Ping pong

Naši stolní tenisté v  posledních týd-
nech skončili své soutěže. Všem našim 
týmům se podařilo odehrát úspěšnou 
sezónu, A tým skončil v krajském pře-
boru KS2 na 8. místě z 12 účastníků, B 
tým skončil na 9. místě okresního pře-
boru OPI a  C tým skončil na 7. místě 
okresního přeboru OPII. Nastávající ob-
dobí naši hráči využijí k tréninku a pří-
pravě na další sezónu 2023/2024, která 
začne v září.

Mažoretky

Letošní sezónu mažoretky úspěšně za-
hájily na soutěži v Dolních Beřkovicích. 
Dařilo se jim ve všech věkových kate-
goriích, od kadetek až po seniorky sbí-
raly nejvyšší medailová umístění.

Nejmladší dívky v  kategorii kadetky 
miniformace vybojovaly zlaté medai-
le, juniorská velká formace s tématem 
„House of Gucci“ obsadila třetí pozici 

a  nejstarší seniorky přivezly dvakrát 
stříbro a jeden bronz.

V dubnu čekala Sympu TJ Viktoria Ves-
tec první postupová soutěž v  národní 
asociaci CMA, která byla pro většinu 
dívek první postupovou soutěží v jejich 
taneční kariéře. Semifi nálového kola 
v Ostravě se ale nezalekly, a i z této sou-
těže přivezly několik medailových umís-
tění. Kadetkovské trio a  miniformace 
braly třetí místo, k nim se v odpoledních 
hodinách přidala i juniorská miniforma-
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ce a  seniorský minimix. Juniorkám se 
poté podařilo obsadit i druhou příčku se 
svou velkou formací „House of Gucci“. 
Především si ale dívky vybojovaly cel-
kem devět postupů na Mistrovství Čes-
ké republiky, které se konalo ve dnech 
12. až 14. 5. 2023 v Hradci Králové. Na 
něm se naše trio kadetek umístilo na 
krásném 3. místě a  i v dalších katego-
riích naše mažoretky získaly celou řadu 
cenných umístění od 5. do 8. místa 
a účast na Mistrovství České republiky 
považujeme za velký úspěch našich 
mladých děvčat. 

Již nyní mají mažoretky pro příští rok 
otevřený nábor do všech věkových 
skupin.

Veškeré informace najdete na webu 
www.sympapraha.cz a  těší se na 
všechny nově přihlášené.

Téma
90 let TJ Viktoria Vestec
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O poštu se nemusíme bát
Povedená franšíza bez front a nejistoty z budoucnosti

Sledujete dění kolem České pošty 

a  obáváte se, že by se mohla zavřít 

i naše pošta? Můžeme vás ujistit, že se 

bát nemusíte! U nás totiž není „běžná“ 

pobočka České pošty, ale samostat-

ná pošta s funkcí Pošta Partner, jejímž 

provozovatelem je obec Vestec. 

A  protože je provozovatelem vestec-
ké pošty přímo obec Vestec, nemůže 
naše pošta patřit do těch zhruba 300 
poboček, které plánuje Česká pošta 
po celé republice uzavřít. Podle platné 
legislativy je Pošta Partner plnohod-

notnou alternativou k pobočce České 

pošty a  poskytuje všechny základní 

poštovní služby. U nás navíc bez front 
a s delší otevírací dobou, než na většině 
poboček pošty. Poštu Partner bychom 

asi nejlépe mohli přirovnat k  franší-
ze, jak vysvětluje starosta Tibor Švec: 
„Znamená to, že my poskytujeme naše 
prostory, náš nábytek a  zaměstnan-
ce, od České pošty máme zapůjčené 
jen některé vybavení jako například 
server, který používají naše pracovnice. 
Obec má uzavřenou poměrně rozsáh-
lou smlouvu s Českou poštou, kde se 
my zavazujeme, že budeme plnit funk-
ci k nepoznání od pobočky pošty a za 
to dostaneme úplatu. Ta se pohybuje 
kolem 400 tisíc korun ročně. Ale obec 
provoz Pošty Partner stojí něco přes 
2 miliony ročně, což je dotace veřejné 
služby za to, že tady ta pošta je a nemu-
síme se bát, že nám ji někdo zruší. Jsem 
rád, že lidi poštu ve Vestci využívají a že 
dobře funguje. Samozřejmě, vždy je to 
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něco za něco. Je to za dotaci z rozpoč-
tu, ale je to rozhodnutí obce, jestli tady 
pobočku chceme mít anebo nikoliv.“ 

Z podatelny do vlastních prostor

Pošta ve Vestci nikdy v  minulosti ne-
byla, přesto se obec rozhodla Poštu 
Partner zřídit už v  roce 2016. Proč, to 
vysvětluje starosta Tibor Švec: „To, že 
nastane situace, že Česká pošta začne 
hromadně rušit pobočky a nebude stí-
hat zřizovat Pošty Partner, bylo jasné. 
Odhadoval jsem, že to přijde už někdy 
v  letech 2017 nebo 2018. Hlavní dů-
vod pro zřízení Pošty Partner byl tedy 
daný, a my jsme si říkali ono klasické, 
kdy, když ne teď. Takže jsme 1. 4. 2016 
otevřeli jednu přepážku na podatelně 
úřadu a v polovině roku 2017 jsme už 
otevírali dvoupřepážkovou poštu v ulici 

U Hrubých tak, jak ji znáte dnes. Chtěli 
jsme vyřešit hlavně dvě věci. Přetíže-
nou poštu v  Jesenici, která opravdu 
praskala ve švech, a  také vyřešit pro-
blém s  vlastním PSČ. Přestože jsme 
o to usilovali už od roku 2004, tak se 
tomu Česká pošta bránila a dopisy se 
často toulaly po Jesenici, kde byly stej-
né názvy ulic jako u nás. Takže to byla 
ze strany pošty jakási úlitba, kterou 
jsme využili. Pošty Partner se zřizují, 
ale bez vlastního PSČ. Jsme asi prv-

ní a poslední Pošta Partner, která má 

vlastní PSČ. Dobře si pamatuji, když 
nastoupil jako generální ředitel České 
pošty Roman Knap, a jeho jedna z prv-
ních cest v roce 2018 vedla do Vestce 
s  tím, že Česká pošta musí transfor-
movat pobočky na Pošty Partner a my 

jsme měli být vzorem pro ostatní obce. 
Bohužel to tehdy usnulo, covid tomu 
také nepomohl, a Česká pošta vytvá-
řela větší a větší ztráty. A teď to bude 
stát mnohem víc, než kdyby se to vyře-
šilo v těch letech 2017 a 2018. Jsou tam 
samozřejmě i další problémy, pobočko-
vá síť je jenom jeden z nich,“ dodává 
Tibor Švec.

Ocenění za kvalitu služeb 

patří hlavně personálu

Už jsme si na naši poštu zvykli a nevní-
máme, že nejde o pobočku České pošty. 
Je to logické, protože z hlediska posky-
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tovaných základních poštovních služeb 
není mezi pobočkou a Poštou Partner 
rozdíl. Jediné, co naše pošta nenabízí, 
jsou služby Czech POINT a  ověřová-
ní listin a podpisů, protože to si v klidu 
můžeme vyřídit v  podatelně obecního 
úřadu, a na poště tak nevznikají fronty. 
Naše pobočka také nezajišťuje doručo-

vání listovních zásilek do obce Vestec, 
to je v rukou (a v nohou) pracovnic poš-
ty Praha 415, Podjavorinské. Doručování 
balíků pak řídí depo Rudná. U  nás se 
pouze ukládají nedoručené zásilky.

Pošta Partner Vestec získala také cer-

tifi kát přímo od České pošty, a  to už 
v roce 2018, kdy jako vůbec první samo-
statná Pošta Partner obdržela ocenění 
kvality a  nálepku „Přátelská pošta“. 
Zásluhu na tom mají hlavně pracovnice 
naší pošty! A není divu, jsou ženami na 
pravém místě, vždyť „poště“ se většina 
z  nich věnuje skoro celý život. Jejich 
práce si nejvíce ceníme my, uživatelé, 
zvlášť když pamatujeme ty nekonečné 
fronty na poště v Jesenici. 

V současné době poštu obsluhují čtyři 
zaměstnankyně, tři na plný a jedna na 
poloviční úvazek. Obec však počítá 
s  možností, že pokud bude rušením 
poboček České pošty objem práce 
narůstat, zaměstná čtyři pracovnice 
na plný pracovní úvazek. Služebně 
nejstarší členkou pracovního týmu 
vestecké pošty je paní Miroslava Jind-

řichová, která pracuje na poště nesku-
tečných 42 let. Vedoucí Pošty Partner 
je paní Zuzana Prachařová, která 
ve Vestci žije už od svých 18 let a na 
poště pracuje 30 let. Dříve dojížděla 
na poštu do Nuslí, nyní může chodit 
do práce pěšky. Třetí ze zaměstnan-
kyň naší pošty je paní Denisa Duško-

vá, která byla dříve vedoucí pobočky 
České pošty v Jesenici a pomáhala se 
zřízením naší Pošty Partner. Pro poštu 
pracuje už 21 let a do Vestce dojíždí 
až z Týnce nad Sázavou. A říká, že jí 
těch 28 kilometrů autobusem za to 
stojí. Služebně nejmladší pracovnicí 
naší pošty je paní Helena Lidická, kte-
rá dříve pracovala na jesenické poště 
a u pošty je už 7 let. 

Zuzana Prachařová a Denisa Dušková, 
které jsou ve Vestci od začátku Pošty 
Partner a  předtím pracovaly dlouhá 
léta pro Českou poštu, na své půso-
bení u České pošty nevzpomínají pří-
liš radostně: „Byl to každodenní stres 
před přepážkou i za přepážkou. U ve-
dení jsme tenkrát moc zastání neměly 
a nedivíme se, že to s pobočkami Čes-
ké pošty takhle dopadá. U pošty nás 
drželo a stále drží to, že jsme týmové 
hráčky a že je práce zajímavá a pestrá. 
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Základní informace

Pošta partner Vestec – samostatná 
pošta se základními službami pošty 
a s Balíkovnou; nenabízí však služ-
by Czech POINT a nezodpovídá za 
roznos zásilek

Adresa: 

U Hrubých 650, 252 50 Vestec

PSČ: 252 50

Otevírací doba: 

po - pá 8:00 až 12:00, 13:00 až 18:00

Telefon: 

313 035 508, 603 873 399

Ač se to možná nezdá, tak každý den 
řešíme něco jiného a jsme také v kon-
taktu s  lidmi. Jsme rády, že jsme teď 
ve Vestci a  bez stresu. Práce je sice 
hodně a  fakt se nenudíme, ale jsme 
dobrý tým, vzájemně se umíme pod-
pořit a práce nás baví. Velkou roli hraje 
určitě dobré zázemí obecního úřadu 
i to, že si tu naší práce většina lidí váží. 
Teď je to cítit obzvlášť, lidé se nás často 
s obavou ptají, jestli nás taky nezruší.“ 

Určitě nezruší, protože teď už víte, že 
zřizovatelem vestecké Pošty Partner 
je přímo obec Vestec a ta si velmi váží 
toho, jak skvělé pracovnice na naší po-
bočce má a  jak nepostradatelné služ-
by tato pobočka občanům poskytuje. 
A že neposkytuje služby Czech POINT 
přece nevadí - pracovnice obecního 
úřadu ochotně pomohou s  veškerou 
agendou kolem ověřování, konverze 
dokumentů, ověřených výpisů či s da-
tovými schránkami a to od pondělí od 
čtvrtka v úředních hodinách.

Z obce
O poštu se nemusíme bát

Nabízíme k prodeji
přebytky čerstvé sezonní zeleniny ze zahrady v Psárech.
Přímý prodej v zahradě nebo rozvoz domů dle domluvy.

Kontakt: Ludmila a Věroslav Bukovičovi, IČO 18018521, Vestec, Psáry, 
tel.: 739 017 371 nebo 724 574 425, e-mail:lhabova@gmail.com.
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Delegace vědeckých 
diplomatů členských zemí 
EU navštívila BIOCEV
Ve čtvrtek 11. května 2023 navštívila výzkumné 
centrum BIOCEV ve Vestci delegace vědeckých 
diplomatů z ústředí členských zemí EU – Rakouska, 
Bulharska, ČR, Finska, Maďarska, Litvy, Rumunska, 
Španělska a Švýcarska. Akci organizovalo Ministerstvo 
zahraničních věcí ČR a jejím cílem bylo představit 
zahraničním zástupcům špičkové výzkumné pracoviště 
a jeho potenciál pro mezinárodní spolupráci. 

V úvodu jednání představil prof. Pavel 
Martásek, vědecký ředitel centra BIO-
CEV, jednotlivé výzkumné a  studijní 
programy, strukturu centra a  jeho do-
savadní úspěchy, např. v léčbě rakoviny 
ledvin nebo COVID19. 

Následovaly prezentace dvou labora-
toří. Doc. Kateřina Komrsková informo-
vala o nové patentované metodě, která 
dokáže selektovat poškozené spermie 
od zdravých a  ty následně použít pro 
umělé oplodnění. Lékařům a  neplod-
ným párům tak pomůže zvýšit pravdě-
podobnost úspěšného početí.

Ve druhé prezentaci představil dr. 
Aleš Benda skupinu mikroskopové la-
boratoří centra BIOCEV, které mohou 
využívat vědci i  fi rmy z  celého světa. 

Moderní mikroskopické metody hrají 
klíčovou roli v téměř každém výzkumu. 
Kromě samotných technologií nabízí 
tým dr. Bendy také řadu školení a se-
minářů. 

V závěru pracovního programu si dele-
gace osobně prohlédla obě laboratoře 
a poté pokračovala do laserových cen-
ter v Dolních Břežanech. 

Vědecká diplomacie

Vědecká diplomacie není novou čin-
ností. Její význam však dnes narůstá. 
Mezinárodní společenství stojí před zá-
sadními a stále složitějšími výzvami, jež 
nejsou řešitelné bez společného postu-
pu založeného na poznatcích a nových 
objevech (technologiích).
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Z obce

Řada zemí si uvědomuje, že oblast 
vědy, výzkumu a  nových technologií 
má zásadní význam pro jejich rozvoj. 
Nejedná se pouze o akademické úspě-
chy, tato oblast je vnímána jako důležitý 
nástroj podpory národního hospodář-
ství a jako nástroj schopný zodpovědět 
mnoho mezinárodních výzev.

To všechno ostatně potvrzuje růst vý-
znamu „vědecké diplomacie“ ve svě-
tě, budování a  řízení mezinárodních 
vztahů ve směru k vědě, univerzitnímu 
vzdělání, technologiím a inovacím. Čes-
ká republika přistupuje k  tvorbě své 
vědecko-diplomatické sítě aktivně. Za 
první lokalitu zvolila v roce 2015 Izrael, 
v  roce 2017 bylo zřízeno diplomatické 
místo pro USA a následovaly další pri-
oritní regiony jako Německo nebo Jiho-
východní Asie. 

V  posledních dekádách navíc roste 
význam kvalitního vzdělávání, pokro-
čilého výzkumu a technologií v ekono-
mickém, politickém a  společenském 
životě národů. Předmětem výzkumu 
jsou též globální fenomény a  hrozby 
(klimatické změny, energetická a  po-
travinová bezpečnost, biodiverzita), je-
jichž výzkum je zásadní pro formulaci 
reakce na ně.

Vědecké diplomacii se nevěnují pouze 
vědecké a  technologické velmoci (tra-
diční i nově rozvinuté) sledující globální 
cíle. Své legitimní zájmy mají také země, 
které mají alespoň minimální ambice 
a  mezinárodně uplatnitelné kapacity 
ve vzdělávání, výzkumu (základním 
a  aplikovaném) a  ve vývoji a  inova-
cích produktů a  služeb. Je zřejmé, že 
dlouhodobý rozvoj národních kapacit 
(a tedy v konečném důsledku prospe-
rita země) není myslitelný bez efektivní 
integrace na mezinárodní scéně.
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PROSTOR PRO 
Romana Fritschku, 
člena zastupitelstva obce

Ve Vestci bydlím od roku 2005. Mnoho let jsem žil 
v Praze, a jakmile se mi naskytla možnost přestěhovat se 
mimo hlavní město, tak jsem ji společně s rodinou využil. 

Pocházím ale z  malebného západo-
českého města Františkovy Lázně, 
které je proslulé nejen léčebnými pra-
meny a unikátní lázeňskou architektu-
rou, ale také rozsáhlými parky, které 
vybízejí k dlouhým procházkám v pří-
rodě. A tyto parky jsou pro mě velkou 
inspirací k  tomu, abychom i  zde ve 
Vestci hledali příležitosti k péči o kra-
jinu, k  obnově přírodních lokalit tak, 
abychom sobě i příštím generacím za-
jistili místo, kde je příjemné žít. Je jen 

dobře, že Vestec není pouze místem 
na přespání pro lidi pracující v Praze, 
ale že zde máme řadu zajímavých míst 
a příležitostí k aktivnímu trávení volné-
ho času, k  procházkám či ke sportu. 
A právě např. pěší prostupnost obce 
a příjemná místa na aktivní odpočinek 
i  relaxaci ve Vestci, stejně jako bez-
pečnost v  obci, to jsou moje osobní 
priority. 

Nedlouho po mém přistěhování do 
Vestce jsem začal působit v tehdejší 
dopravní komisi, kde jsme společně 
diskutovali projekty, které reagova-
ly na neustálý nárůst dopravy v naší 
obci. Tak vznikaly např. návrhy na za-
vedení jednosměrných ulic v obci, na 
nová parkovací místa, nové přechody 
pro chodce, semafory, cyklostezky 
či na úpravu jízdních řádů autobusů. 
V roce 2014 jsem byl poprvé zvolen 
do zastupitelstva obce a od té doby 
mám jako jeho člen šanci účastnit 
se rozhodování nejen o významných 
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strategických projektech v naší obci, 
ale i o  těch zdánlivě malých, ale ne-
méně důležitých. Byl jsem postupně 
nejen zastupitelem, ale i radním, čle-
nem několika komisí a výborů, a prů-
běžně jsem získal přehled o fungová-
ní samosprávy v  obci naší velikosti. 
Ve Vestci jsem doslova „zapustil ko-
řeny“, a  to i  tím, že jsem společně 
se členy mojí rodiny vysadil stromy 
v Aleji svobody i v Aleji prince Philipa. 

Atraktivita naší lokality láká i mnohé 
„cizí“ návštěvníky, zejména z nedale-
ké Prahy či okolí. S tím jsou spojeny 
i  negativní doprovodné jevy jako je 
zvýšená doprava, nedostatek parko-
vacích míst, odpadky či vandalismus. 
Řešení těchto problémů obec dlou-
hodobě věnuje značné úsilí a  já vě-
řím, že v tom budeme i nadále úspěš-
ní. Je však třeba vidět i druhou stranu 
mince. Blízkost Prahy nám nepřináší 
jen samá negativa, ale naopak i mno-
há pozitiva. Díky sousedství s  hlav-
ním městem máme opravdu rozsáhlé 
možnosti dopravy prostřednictvím 
řady autobusových linek PID, máme 
navíc unikátní šanci mít na samé 
hranici katastru obce konečnou sta-
nici metra D (Depo Písnice), a  to už 
snad za několik málo let. Také máme 
v  obci velmi dobrou nabídku kvalifi -
kovaných pracovních míst nebo ob-
chodních jednotek, kde si můžeme 

pohodlně a bez dlouhého cestování 
nakoupit. Berme tedy specifi ckou 
situaci obce Vestec jako příležitost, 
kterou je třeba využívat a  případná 
negativa i nadále aktivně řešit. Jsem 
rád, že současné vedení obce i celé 
zastupitelstvo v tomto smyslu pracu-
je, a že u toho mohu být díky hlasům 
voličů i já.

Moje aktivity v oblasti 

komunikace s občany

Domnívám se, že komunikace s  ob-
čany je důležitou součástí práce vo-
leného zástupce na všech úrovních 
samosprávy nebo státní správy. Každý 
to řeší podle svých možností a způso-
bem, který je mu blízký. I já jsem pro-
to hledal možnosti, jak k  tomu mohu 
přispět zde ve Vestci, a  proto jsem 
již v  minulém volebním období začal 
přispívat do Vesteckých listů pravidel-
nými články s  názvem Informace ze 
zasedání zastupitelstva obce Vestec. 
Nejedná se o  ofi ciální zápis, ten je 
k dispozici na webu obce stejně jako 
audiozáznam, ale snažím se čtenářům 
předat přehled nejdůležitějších a nej-
zajímavějších bodů z jednání, doplně-
ných případně o  stručný vysvětlující 
komentář. Těší mě, že mám od občanů 
na tyto články pozitivní odezvu, a pro-
to jsem se rozhodl v této dobrovolné 
aktivitě pokračovat i ve stávajícím vo-
lebním období.
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V  září 2021 jsem se rozhodl tuto 
formu jednostranného informování 
doplnit o  možnost aktivního zapo-
jení občanů do neformální diskuse 
o  obecních záležitostech, a  z  toho 
důvodu jsem založil na Facebooku 

soukromou skupinu „Vestec u Pra-

hy – sousedé“. Tato skupina slouží 
především k  moderované diskusi 
o věcech, které nás trápí nebo na-
opak těší. Slouží také jako infor-
mační zdroj o  akcích či novinkách 
ve Vestci a okolí, čímž navazuje na 
ofi ciální FB prezentaci obce. Dávám 
zde prostor i  podnikatelům, aby 
sousedům nabídli svoje služby či 
produkty. V této soukromé skupině 
se snažím občanům v  rámci svých 
časových možností a znalostí odpo-
vídat na dotazy a  neformálně dis-
kutovat, protože cítím, že celá řada 
nejasností může vycházet z  laické 
neznalosti souvislostí či reálných 
možností, které obec má. Ale mým 
cílem rozhodně není vymlouvat se, 
nýbrž hledat řešení, jak věci zlepšit, 
což se v  řadě případů již podařilo. 
Tuto FB stránku vnímám také jako 
inspiraci ke zlepšování prostředí 
v obci, k ověřování možného zájmu 
o nové projekty či k nápravě toho, 
co případně nefunguje. Je to jeden 
z řady komunikačních kanálů v naší 
obci. V tuto chvíli má moje FB sku-
pina již více než 850 členů a  další 
průběžně přibývají. Věřím, že tato 
skupina pomůže udržování dobrých 
sousedských vztahů u nás ve Vest-
ci. A  s  tím souvisí i  projekt, který 
bych zde chtěl představit.

Vestecká komunitní zahrada

Jedno z  prvních témat, které se 
v  mojí FB skupině objevilo, byla ko-
munitní zahrada. A protože jsem ne-
jen ve skupině, ale i následně v dis-
kusi s  dalšími občany zaznamenal 
pozitivní odezvu na toto téma, obrátil 
jsem se s  tímto nápadem na vedení 
obce, které souhlasilo. Vybudování 
komunitní zahrady se dokonce stalo 
jedním z bodů programového prohlá-
šení zastupitelstva pro toto volební 
období a  již se na něm intenzivně 
pracuje. Těm z  vás, kteří neví, co si 
mají pod pojmem „komunitní zahra-
da“ představit, věnuji následující řád-
ky. Jedná se o sdílený prostor, větši-
nou v  blízkosti obytných lokalit, kde 

si může zájemce na celou pěstební 

sezónu za rozumný poplatek pro-

najmout záhon či truhlík a  pěstovat 
tam plodiny (např. zeleninu nebo 
bylinky) dle svého uvážení. Zahrada 
je určena zejména těm, kteří nemají 
v  bytových domech vlastní zahrady, 
nebo mají pouze omezený prostor na 
svých předzahrádkách. Každá správ-
ná komunitní zahrada je současně 

i místem pro setkávání sousedů, pro 

trávení volného času venku, pro po-

řádání komunitních akcí. A  přesně 
to bude naše vestecká komunitní 
zahrada splňovat. Bude zde plocha 
čistě pěstební a  také plocha určená 
pro odpočinek či relaxaci, bude zde 
dostatečné kryté zázemí, a také zde 
budou např. i sdílené záhony s bylin-
kami, ovocné keře nebo herní prvky 
pro malé děti. Zahrada nebude veřej-
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že tuto příležitost budou mít i místní 
obyvatelé. A  kde tato zahrada ve 
Vestci vzniká? Vesteckou komunit-
ní zahradu brzy najdete na krajním 
pozemku mezi ulicemi Lipová, Ve 
Stromkách a Máchova, přímo za nově 

postavenými garážemi v ulici Lipová. 
Je to další z řady aktivit, kterými naše 
obec podporuje komunitní život ve 
Vestci. Já pevně věřím, že ještě v le-
tošním roce stihneme i první testova-
cí sezónu pro pěstování některých 
pozdních plodin. Od jara příštího 

roku bychom rádi zahájili provoz již 

v plném rozsahu.  Od letošního roku 

budu ve svém volném čase a zdarma 

zajišťovat správu komunitní zahrady, 

ným prostorem, ale bude přístupná 
pouze členům komunity (a jejich blíz-
kým osobám), kteří si zde pronajmou 
pěstební prostor, a jako bonus získají 
možnost využívat i  další zázemí za-
hrady za dodržení určitých pravidel. 
Ale plánujeme zde např. pořádat 

různé workshopy či dny otevřených 

dveří, aby se s  fungováním zahrady 
mohli seznámit i další občané. 

Komunitní zahrady rostou v  zahra-
ničí i  v  ČR doslova jako houby po 
dešti - velké množství jich je v Praze, 
ale najdeme je i  v menších českých 
městech. Zájem o  tento způsob trá-
vení volného času roste a  jsem rád, 

Prostor pro
Romana Fritschku, člena rady obce
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a  proto mě můžete kontaktovat,, 

pokud se chcete o  tomto projektu 

dozvědět víc anebo pokud nechcete 
propásnout svojí příležitost, až budou 
pěstební plochy k pronájmu. Projek-
tu komunitní zahrady budu věnovat 
samostatný článek v některém z příš-
tích vydání Vesteckých listů, a bezpo-
chyby také příspěvky ve své skupině 
na Facebooku.

Moje práce pro obec

Doposud jsem pracoval na různých 
pozicích v malých fi rmách i globálních 
korporacích, v  soukromém sektoru 
i  ve státní správě, a práce pro obec 
Vestec byla tedy jen mojí volnočaso-
vou mimopracovní aktivitou. V  loň-
ských komunálních volbách jsem se 
stal opět členem zastupitelstva obce, 
nově jsem také členem Komise pro 

životní prostředí a  v  únoru letošní-
ho roku jsem se stal, se souhlasem 
našeho zastupitelstva, i  zaměstnan-
cem obce. Vedle funkce zastupitele 

nyní nově zajišťuji správu majetku 

obce. Vzhledem k  tomu, že obec 
v čele s panem starostou hospodaří 
velmi efektivně, tak se úspěšně daří 
i rozšiřovat obecní majetek a je tedy 
potřeba dále investovat do oprav 
a  údržby majetku stávajícího. Máme 
příležitost investovat také do nových 
strategických projektů, či do těch řá-
dově menších, které také pomáhají 
tomu, aby se nám tady spolu dobře 

žilo a  abychom se tu cítili příjemně 

a bezpečně. A  tomu chci nejen jako 
zastupitel, zaměstnanec obce, ale 
i  jako občan, nadále aktivně pomá-
hat, protože v tom vidím smysl, a pro-
tože mě to baví.

Prostor pro
Romana Fritschku, člena rady obce
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Den IZS 2023 Fotogalerie

VL_06-23_v2.indd   31VL_06-23_v2.indd   31 26.05.2023   12:48:5826.05.2023   12:48:58



32    Vestecké listy 6/2023

Čarodějnice

2023

VL_06-23_v2.indd   32VL_06-23_v2.indd   32 26.05.2023   12:49:1526.05.2023   12:49:15



Vestecké listy 6/2023    33

Fotogalerie
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